



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

PRESS RELEASE

N.1

SRSJ DJINNIT ATTENDS THE HIGH-LEVEL REVIEW OF THE WORLD DRUG PROBLEM IN VIENNA

Dakar, 14 March 2014 – The Special Representative of the United Nations Secretary-General for West Africa and Head of UNOWA, Mr. Said Djinnit, attended the High-Level Review of the world drug problem organized in Vienna as part of the fifty-seventh session of the Commission on Narcotic Drugs (CND) on 13-14 March.

In his address to the High-Level Review, Mr. Djinnit stressed that the prevention and fight against drug trafficking and abuse is an essential pillar to any conflict prevention and peace building strategy in West Africa.

“Given the international dimension of the scourge, the countries of West Africa should not be left alone to bear the full burden of the struggle against criminal organizations that are sometimes better equipped financially and logistically than the institutions mandated to fight them. I am here referring to the principle of shared responsibility”, said the SRSJ Djinnit.

SRSJ Djinnit met also with the Executive Director of the United Nations Office on Drugs and Crime (UNODC), Mr. Yury Fedotov, with whom he discussed the collaboration between UNOWA and UNODC in support of efforts to prevent and fight drug trafficking and organized crime in West Africa based on the implementation of the Economic Community Of West African States (ECOWAS) Regional Action Plan to Address the Growing problem of Illicit Drug Trafficking, Organized Crime, and Drug Abuse in West Africa.

The two officials welcomed the ongoing review of the ECOWAS Action Plan. They undertook to further enhance the existing good cooperation between their two offices in supporting sub-regional efforts on drugs and crime issues, as illustrated by the progress being made in the West Africa Coast Initiative (WACI) through the operationalization of the Transnational Crime Units (TCUs) in some West African countries where they have been established.

Communications and Public Information Office

Kouider Zerrouk, Chief CPIO – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Guilaine Thébault Diagne, Officer – (+221) 33-869-8585 / 77- 4309946 – thebault-diagne@un.org

Web: <http://unowa.unmissions.org> - https://twitter.com/UN_UNOWA



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

PRESS RELEASE

N.1

RSSG DJINNIT PARTICIPE A LA RENCONTRE DE HAUT NIVEAU CONTRE LE PROBLEME MONDIAL DE LA DROGUE, A VIENNE

Dakar, 14 Mars 2014 – Le Représentant Spécial du Secrétaire général pour l’Afrique de l’Ouest et Chef du Bureau des Nations Unies pour l’Afrique de l’Ouest (UNOWA), M. Said Djinnit, a participé à la Rencontre de Haut Niveau sur le problème mondial de la drogue, à Vienne, dans le cadre de la 57e session de la Commission des Stupéfiants des 13 et 14 mars 2014.

Dans son allocution aux Etats membres, M. Djinnit a insisté sur la prévention et la lutte contre le trafic et les abus de drogues les présentant comme un pilier essentiel dans toute stratégie de prévention des conflits et de maintien de la paix en Afrique de l’Ouest.

« Etant donné la dimension internationale de ce fléau, les pays d’Afrique de l’Ouest ne devraient pas être laissés seuls pour porter le fardeau que représente la lutte contre les organisations criminelles, souvent mieux équipées financièrement et logistiquement que nos institutions mandatées pour les combattre. J’en appelle ici au principe de la responsabilité partagée », a déclaré le RSSG Djinnit.

En marge de la rencontre, le RSSG Djinnit s’est entretenu avec le Directeur Exécutif de l’Office des Nations Unies contre la Drogue et les Crimes (ONUDC), M. Yury Fedotov. Les deux hommes ont discuté de la collaboration entre les deux institutions pour soutenir les efforts de prévention et de lutte contre le trafic de drogue et le crime organisé en Afrique de l’Ouest, reposant sur la mise en œuvre du Plan Régional d’Action de la Communauté des Etats d’Afrique de l’Ouest (CEDEAO) pour lutter contre le trafic illicite de drogue, le crime organisé et l’abus de drogues en Afrique de l’Ouest. Les deux responsables se sont félicités de la revue en cours du plan d’action de la CEDEAO. Ils se sont engagés à renforcer la bonne coopération entre leur deux bureaux pour soutenir les efforts régionaux sur les enjeux de drogues et de criminalité, ainsi que l’illustrent les progrès réalisés dans le cadre du programme WACI (West African Coast Initiative), avec l’opérationnalisation des unités de lutte contre la criminalité transnationale (TCU) dans les pays d’Afrique de l’Ouest où celles-ci ont été établies.

Communications and Public Information Office

Kouider Zerrouk, Chief CPIO – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Guilaine Thébaud Diagne, Officer – (+221) 33-869-8585 / 77- 4309946 – thebaud-diagne@un.org

Web: <http://unowa.unmissions.org> – https://twitter.com/UN_UNOWA